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اخبار

حضرتامامحسین)ع(:

كسى كه با نيرنگ و معصيت خدا، در پى به دست آوردن 
چيزى رود، كمتر به آنچه اميد دارد مى رسد و زودتر به آنچه 

مى ترسد، دچار مى شود.

تقریظرهبرانقلاب
بركتاب»پاییزآمد«

در مراسم ش��انزدهمین پاسداش��ت ادبیات جهاد و 
مقاوم��ت در زنجان، تقریظ حض��رت آیت الله خامنه ای 
بر کتاب »پاییز آمد«، روایت زندگی خانم فخرالس��ادات 
موس��وی و سردار شهید احمد یوس��فی، فرمانده واحد 
مهندسی، رزمی س��پاه ناحیه زنجان، منتشر شد. متن 
تقریظ رهبر انقلاب اسلامی بر این کتاب به شرح زیر است:

بسمهتعالی
- عشقی آتش��ین، عزمی پولادین، و ایمانی راستین 
چهره نگار زندگی این دو جوان است که با نگارشی زیبا و 
رسا در این کتاب تصویر شده است. این نیز از همان روایات 
صادقانه است که شنیدن و خواندن آن امثال این حقیر را 
خجالت  زده می کند و فاصله  نجومی شان با این مجاهدان 

واقعی را آشکار می سازد.
 این مراسم روز گذشته با حضور خانواده های معظم شهدا، 
نخبگان و اندیشمندان، فعالان فرهنگی، هنرمندان، طلاب 
و دانش��جویان و با مداحی مهدی رسولی و ولی الله کلامی 
همچنین مسؤولان ملی و استانی برگزار شد. کتاب »پاییز 
آمد« به قلم »گلس��تان جعفریان« در 240 صفحه توسط 

انتشار سوره مهر سال 1400 وارد بازار نشر و کتاب شد. 

آغازدوردومثبتنام
دربخشمرورتئاترفجر

دبیرخانه چهل وسومین جشنواره بین المللی تئاتر فجر 
اع��لام کرد، گروه هایی که از ابتدای مه��ر تا نیمه  آذر اجرا 
دارند،  می توانند تا 1۵ آذر در بخش مرور جشنواره تئاتر فجر 
ثبت نام کنند. مهلت ثبت نام گروه های نمایش��ی که از آذر 
1402 تا شهریور 140۳ اجرای صحنه ای داشتند به پایان 
رسیده و از این پس گروه هایی که از ابتدای مهر تا نیمه آذر 
اجرا دارند، در صورت تمایل می توانند برای حضور در بخش 
مرور ثبت نام کنند. تنها 2 روز به پایان مهلت ارسال آثار به 
مسابقه نمایشنامه نویسی جشنواره چهل وسوم تئاتر فجر باقی 
مانده و آثار این بخش تنها تا اول آبان  140۳ دریافت می شوند. 
علاقه مندان برای کس��ب اطلاعات بیشتر و ثبت نام در این 
رویداد می توانند به سایت جشنواره بین المللی تئاتر فجر به 
آدرس https://fitf.theater.ir  مراجعه کنند. چهل وسومین 
جشنواره  بین المللی تئاتر فجر به دبیری خیرالله تقیانی پور 

بهمن  140۳ در تهران برگزار خواهد شد.

انتشارفراخوانبخشعکس
جشنوارهتئاتركوتاهكیش

فراخوان بخش عکس پنجمین جش��نواره ملی تئاتر 
کوتاه کیش منتشر ش��د و این بخش به  صورت رقابتی 
برگزار می ش��ود. عکاسی تئاتر با ثبت لحظات هنر زنده 
نمایش در جش��نواره ملی تئات��ر کوتاه کیش از اهمیت 
زیادی برخوردار است تا با نگاه ویژه و تخصصی به این مهم، 
حمایت و اعتلای تئاتر و عکاس��ی را در پیوندی نوظهور 
مورد هدف قرار دهد. ش��رکت در این مسابقه برای همه 
افراد آزاد بوده و متقاضیان می توانند در هر 2 بخش اصلی 
و جنبی شرکت کنند. این مسابقه صرفا جهت عکاسی 
از اجرای نمایش های پنجمین جشنواره ملی تئاتر کوتاه 
کیش است و عکس های آرشیوی از سال های قبل مورد 

قبول دبیرخانه نیست.

مجموعهداستانرؤیادستغیب
چاپشد

مجموعه داستان »پلک های شنی« نوشته رویا دستغیب 
توس��ط نشر افق منتشر و راهی بازار نشر شد. این  کتاب 
شصت وهشتمین مجموعه داستان از کتاب های »ادبیات 
امروز« اس��ت که افق چاپ می کند. نخستین رمان رویا 
دس��تغیب، با عنوان »مجمع الجزایر اوریون« سال 1۳۹4 
توسط نشر افق منتشر شد. »تراتوم« هم دومین رمان این 
داستان نویس بود که خرداد 1۳۹۷ توسط همین  ناشر چاپ 
شد و در آن سعی کرده مسیر نخستین رمانش را دنبال 
کند و مرزهای واقعیت و خیال را از میان بردارد. »پلک های 
شنی« سومین  کتاب و اولین  مجموعه داستان رویا دستغیب 
است که آن را به عمویش عبدالعلی دستغیب تقدیم کرده 
است. این  کتاب با 1۸4 صفحه، شمارگان ۵00 نسخه و 

قیمت 1۷۵ هزار تومان منتشر شده است.

معرفیهیأتداوران
جشنوارهفیلمهایورزشی

با حکم س��یدمجتبی علوی دبیر و س��یدعبدالحمید 
احمدی رئیس شورای سیاست گذاری جشنواره فیلم های 
ورزشی، داوران بخش موضوعی جشنواره شامل فیلم هایی 
با موضوعات ورزش بانوان، روح المپیک، صلح و دوستی، 
ورزش و مب��ارزه با اعتی��اد و ورزش پارالمپیک و معلولان 
معرفی شدند. در این بخش کاوه احمدی کارشناس فرهنگی 
و مدرس دانشگاه، علی رغبتی مشاور وزیر ورزش و جوانان، 
حمید قاسمی مدیر ورزشی و عضو هیات علمی دانشگاه، 
مجید ندیری مدیر اس��بق رادی��و ورزش و عضو قدیمی 
انجمن ورزشی نویس��ان، فرشید طهماسبی مدیر ورزشی 
و عضو هیات علمی دانشکده علوم ورزشی دانشگاه شهید 
رجایی و رضا شجیع کارشناس ورزشی و مدرس دانشگاه 
به عنوان اعضای هیأت داوران معرفی شدند. هیأت داوران 
این بخش همگی از چهره های شناخته شده عرصه ورزش 
هستند که سال ها تجربه کار علمی و اجرایی در این حوزه 
را دارند و قرار اس��ت کار داوری فیلم ها در این بخش را با 
حض��ور علی روئین تن، کارگردان و رئیس هیات انتخاب و 
داوری جشنواره انجام دهند. پس از بازبینی 2۶0 اثر ایرانی 
در ۷ بخش سینمایی، داستانی کوتاه و بلند، مستند کوتاه 
و بلند، نماهنگ و پویانمایی ۸۵ اثر به مرحله داوری راه پیدا 
کردند. در این دوره حدود ۶۳0 اثر از ایران و ۷2 کشور آثار 
خود را برای حضور در جش��نواره ثبت کرده اند که اسامی 
آثار راه یافته به بخش مسابقه در بخش ملی و بین الملل 
به زودی اطلاع رسانی می شود. جشنواره بین المللی فیلم های 
ورزشی ایران به عنوان نماینده انحصاری فدراسیون جهانی 
فیلم  ورزشی )FICTS( با حمایت کمیته ملی المپیک و 
همراهی وزارت ورزش و جوانان، کمیته ملی پارالمپیک، 
شهرداری تهران، سازمان صداوسیما و سازمان سینمایی 

وزارت ارشاد ۶ تا ۹ آذر امسال برگزار خواهد شد.

محمد محم�دی: در حالی بزرگ ترین گردهمایی اهالی 
و علاقه مندان س��ینمای کوتاه صبح ۲۷ مهر در پردیس 
س��ینمای ملت کار خود را آغاز کرد که طی 41 س��ال 
گذش��ته جش��نواره فیلم کوتاه تهران را که نام سابق آن 
جش��نواره س��ینمای جوان بود به جرأت باید مهم ترین 
رویداد س��ینمای کوتاه یا بهتر بگوییم تنها رویداد نسل 
آینده سینمای ایران دانست؛ جشنواره ای که در 4 دهه 
برگزاری اش همواره فراز و فرود های خاص خود را داشته 
اما با توجه به تمام نقاط مثبت و منفی اش همواره بین 
اهالی سینما و نسل جوان و آینده ساز سینمای ایران از 
جایگاه و اعتبار بسیار مهم و خاصی برخوردار بوده است.

یکی از فیلم های این دوره، فیلم »مرتد« است. فیلمی 
به نویس��ندگی امیر ابیلی و کارگردانی مشترک ابیلی و 
داوود مرادی��ان. ب��ه بهانه اکران این فیلم در جش��نواره 
فیلم کوتاه گفت وگویی با امیر ابیلی، نویس��نده و یکی از 

کارگردان های این فیلم انجام دادیم.
* * *

 آق�ای ابیل�ی! با توجه به رش�د بی س�ابقه در تولید و 
ساخت فیلم کوتاه طی سالیان گذشته، وضعیت و جایگاه 

فیلم کوتاه در سینمای ایران چگونه است؟
دلیل رشد ساخت فیلم کوتاه در سال های گذشته این 
است که طی 8-۷ سال گذشته سرمایه های بیشتری در 
این حوزه وارد ش��ده  است. هم از سوی بخش خصوصی 
مثل بس��یاری از فیلمسازان مشهور و تهیه کنندگان که 
چش��م ب��ه ورود فیلم به جش��نواره های جهانی دارند و 
هم نهادهای دولتی و حاکمیتی که در س��ال های اخیر 
فیلم کوتاه برای ش��ان مهم تر ش��ده اس��ت، بودجه های 

بیشتری را صرف این حوزه می کنند. 
س��ینمای کوتاه در ایران در طول چند سال گذشته 

به لحاظ کیفیت و پروداکش��ن 
ه��م بزرگ ت��ر و حرفه ای تر 

گران تری  فیلم های  شده. 
در آن س��اخته می شود و 
عوامل حرفه ای بیش��تری 
در آن حض��ور دارند. در 
واق��ع فیلم کوتاه از حالت 
دورهمی دانشجویی یک 
ت��ا ۲ دهه قبل درآمده و 

رقابت در آن جدی تر و 
این  شده.  سخت تر 

ن  ا گ��ر

ش��دن بی محاب��ا البته آفت هایی ه��م دارد و فیلم کوتاه 
 را ش��اید از ذات آس��ان بودن و تجرب��ی بودن خودش 

دور کند.
 ش�ما به عنوان کس�ی که تجربه نگارش فیلمنامه در 
مدیوم سینما و سریال را داشته اید ابتدا تفاوت های این 
2 مدیوم با س�ینمای کوتاه را توضیح دهید و اینکه آیا 
فیلمنامه نویسی را که در این 2 حوزه قلم  زده سپس به 
فیلم کوت�اه بازمی گردد نوعی عقبگرد در کارنامه کاری 

می دانید؟ 
درباره س��وال اول چیزی که به تجربه برایم روش��ن 
ش��ده اس��ت اینکه قصه گویی در زمان طولانی تر بسیار 
راحت ت��ر از قصه گویی در تایم کم اس��ت. یعنی نگارش 
سریال به مراتب راحت تر از سینمایی و سینمایی بسیار 
راحت تر از فیلم کوتاه اس��ت، البته این برای کسی است 
که مثل من اولویتش قصه گویی  اس��ت نه صرف نمایش 
یک موقعیت، بدون پیش داستان و جمع بندی. برای من 
اولویت داستان گویی ا ست نه مدیوم یا تایم اثر. پس هر 
چه تایم کمتر، درآوردن جزئیات داس��تان و کاراکترها 
سخت تر. طبعا در یک سریال شما فرصت بسیار بیشتری 
برای عمق بخشیدن به شخصیت ها، ایجاد درگیری بین 
آنها و درآوردن شیمی روابط دارید ولی در 30-۲0 دقیقه 
ایجاد عمق در کاراکت��ر و درآوردن منطق تصمیم های 
او بسیار سخت است، آن هم برای فیلمی مثل »مرتد« 
که در نس��بت با عرف فیلم کوتاه بس��یار پرشخصیت و 

پرماجراست. 
درباره س��وال دوم هم خیر. اساس��ا تایم و قالب هیچ 
اهمیتی ندارد؛ مهم کیفیت قصه گویی ا س��ت. به همین 
دلی��ل هم من الگوهای من درآوردی و قوانین نانوش��ته 
س��ینمای کوتاه در ای��ران را خیلی قبول ندارم چون به 
نظرم هر فیلمی باید برای مخاطب عام جذاب باشد. اینکه 
در فیلم کوتاه وحدت زمان و مکان و موقعیت مهم است 
را خیلی نمی فهمم یعنی چه. این اگر برای ارزان شدن 
تولید است بله درست ولی جز این چرا باید فیلمساز را 
مجبور به رعایت این قوانین کرد؟ مگر فیلم کوتاه تجربه  

و مسیری برای رسیدن به فیلم بلند 
نیس��ت؟ پس 

چرا قوانین داستانگویی اش باید متفاوت باشد؟
  ش�ما امسال در جش�نواره فیلم کوتاه فیلم »مرتد« 
را ه�م نوش�تید و با داوود مرادیان به صورت مش�ترک 
کارگردانی کردید. لطفا قبل از ورود به موضوع فیلم، از 
تجربه مشترک تان در امر کارگردانی بگویید و اینکه آیا 

حضور 2 کارگردان باعث ایجاد موانع نشد؟
۲ کارگردان��ه فیلم س��اختن چیزی نیس��ت که من 
بخواهم به کس��ی توصیه کنم یا کس��ی را از انجام آن 
منع کنم. به نظرم این مس��یری ا س��ت که ۲ نفر ممکن 
اس��ت طی زمان طولانی همکاری به آن برس��ند. یعنی 
نمی ش��ود کاملا یکدفعه تصمیم به کار مشترک گرفت، 
آن هم با یک غریبه چون به هر حال فیلمسازی عموما 
محصول سلیقه است؛ س��لیقه ای که طی سالیان شکل 
گرفته و تربیت ش��ده و بی��ش از آن حاصل جهان بینی 
اس��ت؛ فرم بیش از آنکه از قوانین فیلمس��ازی بیاید از 

جهان بینی می آید.
من و داوود سال هاست رفاقت نزدیکی داریم. همواره 
درباره س��ینما و دیگر موضوعات با هم حرف می زنیم و 
همفکری می کنیم. سلیقه سینمایی ما بسیار شبیه است. 
خب! برای کسانی مثل ما کار مشترک یک فرصت است، 
نه زحمت. ما می توانیم همدیگر را تکمیل کنیم پس چرا 
باید خودمان را از این فرصت محروم کنیم. در اجرا هم 
هنگام فیلمبرداری تقس��یم کار نانوشته ای داریم که به 
آن پایبندیم. می دانیم هر کس��ی در چه حوزه ای قدرت 

بیشتری دارد و به آن شناخت احترام می گذاریم.
 »مرتد« را باید یکی از کارهای قابل توجه حوزه فیلم 
کوتاه دانس�ت؛ روایت یک قص�ه در زمان کوتاه و خلق 
شخصیت ها ماندگار در فرصت کم از فرآیند شکل گیری 

ایده تا تولید بگویید.
ای��ده »مرت��د« مدت ه��ا در ذهن من ب��ود. در واقع 
موقعیت بحرانی پلیس��ی که بین ۲ مظنون گیر کرده و 

مطمئن اس��ت که کس��ی غیر از این ۲ 
نفر این صحنه را 

چیدمان کرده. در واقع پلیسی که در بازی کس دیگری 
گیر افتاده. این هم از مطالعه این قانون قصاص به ذهنم 
رسیده بود. اساسا مطالعه قوانین بویژه قوانین جزایی یا 
قوانی��ن مدنی مثل ارث می تواند منبع الهام خوبی برای 

نویسنده باشد.
بعد از پایان تولید »آبی روش��ن« و خالی شدن زمان 
من، وقتی با داوود تصمیم گرفتیم فیلم کوتاه دوم مان را 
بسازیم به یاد این قصه افتادم که از مدت ها قبل به آن 
فکر کرده بودم و ش��روع به نگارش آن کردم. همان طور 
ه��م که پیش بینی می کردم همه می گفتند خرج کردن 
این قصه برای فیلم کوتاه حیف است و آن را باید تبدیل 
به یک فیلم بلند کنیم ولی خب! ما خساستی برای خرج 
کردن ایده های مان نداریم. کامنت مشترک همه کسانی 
که »گورکن« را هم دیده اند این است که این می توانست 
فیلم بلند باشد. این البته شاید مشکل سینمای بلند است 
که قصه ها در آن آنقدر لاغرند که چنین قصه هایی همه 

را به یاد سینمای بلند می اندازد!
 یکی از مهم ترین ش�اخصه های فیل�م ایفای بی نقص 
بازیگر نقش یک کار یعنی فرید قبادی اس�ت، بازیگری 
ک�ه حضور پررنگی در حوزه تئاتر دارد. چه ش�د به وی 
رس�یدید و چه مش�اوره ها و راهنمایی هایی شد تا این 

نقش را ایفا کند؟
هم من، هم داوود علاقه مان کار با بازیگر تئاتر ا ست؛ 
بازیگ��ری که دل به تمرین و پیدا کردن کاراکتر بدهد. 
اداهای س��لبریتی ها را نداش��ته باشد و برای نقش وقت 
بگذارد. فرید قبادی را من به عنوان مخاطب از مدت ها 
قبل می شناختم و پیگیر کارهایش بودم. قدرت بازی او را 
هم در تئاتر دیده بودم، هم در فیلم هایی مثل »شعله ور« 
حمید نعمت الله. قبادی نگاه نافذ و بیان پخته ای دارد و 
همین می توانست در تایم کم فیلم به کاراکتر پلیس ما 
عمق بدهد. اساسا انتخاب درست بازیگر یکی از الزامات 
شخصیت پردازی  اس��ت. یعنی کاراکتر لزوما روی کاغذ 
ش��کل نمی گیرد، با انتخاب بازیگر ش��کل می گیرد. من 
می خواس��تم کاراکتر سعادت، شخصیت پخته ای باشد. 
باهوش باش��د و کاریزما داش��ته باش��د. به ه��ر حال از 
خوش شانسی ما بود که فرید هم متن را دوست داشت 

و هم به لحاظ تایمی توانست در این کار باشد. 
 پیش بینی ت�ان از جوایز فیلم در این دوره چیس�ت و 
اینکه فک�ر می کنید این فیلم در جش�نواره فیلم فجر 
هم می تواند جزو فیلم های برگزیده و سیمرغی امسال 

قرار بگیرد؟
درباره جش��نواره فجر که می دانم قانون آنجا فیلم های 
زیر ۲0 دقیقه است و ما امکان حضور نداریم! ولی درباره 
جش��نواره فیلم کوتاه بله! ما از مخاطبان بازخورد بس��یار 
خوبی گرفتیم. اساسا این مدل داستان گویی در فیلم کوتاه 
برای خیلی ها تازگی داشت و این را به ما می گفتند. برای 
خود ما هم دیدن فیلم روی پرده با مخاطب تجربه بسیار 
جالبی بود. اگر چه ما قبلا در کارهای تلویزیونی تجربه 
برخورد با مخاطب انبوه را داشتیم ولی تماشای نفس 
 به  نفس با تماشاگر به عنوان کارگردان واقعا تجربه 

متفاوت و بسیار جذابی  است.
درب��اره جوایز هم ترجیح می دهم پیش بینی 
نکنم. اگر چه تصورم این است که فیلم هایی با 
روایت های فیلم کوتاهی تر بیشتر دیده خواهند 
ش��د ولی ما از ابتدا برای دیده شدن توسط 
داورها به جشنواره نیامده ایم. جشنواره اگر 
برای مان مهم بود »گورکن« با حذف چند 
دقیقه می توانست در جشنواره باشد ولی 
ما این کار را نکردیم. برای ما تجربه های 
فرمی خودمان برای رسیدن به لحن و فرم 

کار بلندمان از هر چیزی مهم تر است.

گفتوگوی»وطنامروز«باامیرابیلی،نویسندهویکیازكارگردانهایفیلم»مرتد«

داستانگوییدرفیلمکوتاه

گ�روهفرهن�گوهن�ر:تئاتر از اوایل دهه ۹0 با رش��د و 
گسترش مضاعفی روبه رو شد، به طوری که در پایان آن 
دهه و پیش از فراگیری کرونا به صورت میانگین در شهر 
تهران روزانه بیش از 120 نمایش روی صحنه می رفت اما 
در کنار این رش��د که بارها از سوی دولت وقت به عنوان 
یکی از سیاس��ت های ش��کوفایی تئاتر مورد تمجید قرار 
گرفت، مهم ترین چالش و معضل تئاتر کشور سر باز کرد 
و آن عدم اقبال مخاطبان به آثار نمایش��ی بود. درواقع با 
وج��ود افزایش تعداد نمایش ها، ثابت ماندن مخاطبان به 
نوعی گواه این موضوع بود که تماش��اگران تئاتر بین آثار 

تقسیم می شدند.
از همین رو، با توجه به عدم تناسب نمایش های روی 
صحنه با بودجه مرکز هنرهای نمایشی، کمک هزینه ها که 
روزگاری می توانست کمک شایانی به گروه های نمایشی 
کن��د، عم��لا از بین رفت و صاحبان آثار برای بازگش��ت 
سرمایه ش��ان خود دست به کار شدند که در نهایت امروز 
به این نقطه رسیده ایم که تنها راه تضمین فروش، حضور 
چهره های دنیای موسیقی و سینما در آثار نمایشی است. 
البته در این بین معدود گروه های تئاتری وجود دارند که 
بدون بهره بردن از چهره های معروف و تنها به دلیل کیفیت 
بالا مورد استقبال مخاطبان قرار می گیرند که می توان از 
آن جمل��ه به نمایش هایی چ��ون »لانچر ۵« و »آن برد« 
اش��اره کرد؛ نمایش هایی که محصول گروه های جوان و 
خوشفکر تئاتر است و همان طور که بیان شد تنها با ایده 
خلاق، متن خوب و بازی های بی نقص به صورت دهان به 
دهان بین اهالی تئاتر می چرخند و همواره سالن های شان 

مملو از مخاطب می شود.
نمایش »گور پلاس« به کار گردانی شهاب مهربان نیز از 
همین جنس آثار است؛ نمایشی که نزدیک به 2 هفته است 

در سالن قشقایی مجموعه تئاترشهر هر شب با استقبال 
مخاطبان به صورت تکمیل ظرفیت روی صحنه می رود.

شهاب مهربان، کارگردان این اثر نمایشی که نویسندگی 
این نمایش بر عهده او و وهاب مهربان است، درباره رویکرد 
کمدی این نمایش به »وطن امروز« گفت: نمایش ما یک 
کار اجتماعی با رویکرد کمدی اس��ت. جنبه کمدی این 
نمایش به  صورت ناخودآگاه شکل گرفته است. در نمایش 
»گور پلاس«، مادر خانواده مخفیانه ازدواج کرده و همسر 
او در خان��ه اش از دنیا رفت��ه و حالا فرزندان پیگیر ماجرا 
هس��تند. در این اثر مواجهه فرزندان با این اتفاق، فضا را 
به سمت کمدی می برد که به  این  ترتیب، قصه ای تلخ را 
ک��ه رویکردی انتقادی و اجتماع��ی دارد، در ژانر کمدی 

روایت می کنیم.
ای��ن کارگردان جوان در ادامه با اش��اره به تجربه و 
سابقه کاری خود گفت: این اثر نمایشی در ادامه نمایش 
قبلی ام »بوکسور« که سال 1400 اجرا شد، روی صحنه 
می رود. آن نمایش قصه خانواده ای در دهه ۵0 بود که 
درگیر پدرکش��ی شده بودند و نمایش »گور پلاس« در 
ادامه همان داس��تان است و ماجرای کاراکترهای آن را 
در فاصله ای 40 - ۳0 ساله روایت می کند و گویی قصه 

امسال و پارسال است.
وی درباره گذشته تئاتر ایران که تمرین در آن جایگاه 
مهمی برای بالا بودن کیفیت اثر داشت نیز گفت: زمانی 
برای اجرای یک نمایش ۹ ماه تمرین می کردیم ولی حالا 
چنین اتفاقی در تئاتر رخ نمی دهد، چون بیشتر بازیگران 
مشغول بازی در پروژه های تصویری و پلتفرم ها هستند و 
نمی توانند چندین ماه برای تمرین یک تئاتر وقت بگذارند 
و همین مساله بر کیفیت آثار نمایشی اثرگذار بوده است. 
البته این را باید بگویم که همه بازیگرانم با همه شلوغی های 

زندگی شان، کنار من ایستادند تا این اثر نمایشی آبرومند 
و راضی کننده روی صحنه برود.

مهربان درباره حضور تماشاگران در اجراهای تئاتر خود 
هم گفت: در پروسه تمرین، این استقبال قابل پیش بینی 

بود ولی آنچه دردناک است اینکه شرایط کلی تئاتر 
خوب نیست. عموما نمایش ها باید چهره های 
شناخته شده داشته باشند تا بتوان مخاطب را 
جذب کرد. اس��تقبال از نمایش ما خوب بوده 
ولی غم انگیز اس��ت که تع��داد عوامل برخی 
نمایش ها از تعداد تماشاگران شان بیشتر است.

بازیگ��ر و کارگردان تئاتر با ابراز تأس��ف از 
وضعی��ت تبلیغ��ات تئاتر اف��زود: دوره ای که ما 

تئاتر می دیدیم، شرایط متفاوت بود. چند 
سالن مشخص فعال بودند؛ مجموعه 

تئاترشهر، تماشاخانه سنگلج و تالار 
مولوی. سالن ها محدود و اجراها 
باکیفیت تر بود اما حالا با افزایش 
تعداد س��الن ها و آثار نمایش��ی، 
گاه در تبلیغات و اطلاع رس��انی 
تئاتره��ا اتفاق هایی می افتد که 

هیچ تناسبی با تئاتر و جایگاه 
فرهنگ��ی آن ن��دارد. به این 
معنا که گاهی تبلیغات تئاتر 
شبیه چیپس و پفک می شود 
و به  عنوان گروه نمایشی، به 
کارهایی تن می دهیم که برای 

تئاتر مناسب نیست.
وی اضافه کرد: ما به  جای 
اینکه به فکر ارتقای سطح 

کیفی کار خود باش��یم، درگیر اینگونه مسائل شده ایم و 
چه بخواهیم  و چه نخواهیم، در این فضا قرار گرفته ایم. 
ضمن اینکه در سال های اخیر نوع و سلیقه تماشاگر تئاتر 
هم عوض  شده است. به  هر حال نمایش ما با استفاده 
از تبلیغات دهان ب��ه دهان روی صحنه مانده 
اس��ت. مهربان در پاسخ به اینکه برای ادامه 
کارش در تئاتر چه چشم اندازی مقابل خود 
می بینید، توضیح داد: متأسفانه تئاتر برای 
بیشتر کس��انی که در این ش��اخه فعالیت 
می کنند، محل گذر است، چون شرایط خوبی 
ندارد. در همین نمایش، کمترین دستمزد را به 
بازیگران می پردازیم و از بسیاری وجوه تئاتری هم 
چشم پوش��ی کرده ایم. علیرضا توسلی زاده به 
 عنوان تهیه کننده پای  کار است و نگاه 
تجاری ن��دارد، در حالی  که همه 
چنین تهیه کنن��ده ای ندارند. 
از هم��ان اول می دانس��تم 
قرار اس��ت ضرر کنیم، چرا 
که ب��ا این هزینه ه��ا، کار 
تئاتر، هیچ توجیه اقتصادی 
ندارد و اصولا ش��کل تئاتر 
و تولی��د آن عوض  ش��ده 
اس��ت و ما بیشتر دنبال 
حال خوبی هستیم که 
ب��ا اجرای ی��ک نمایش 
به دس��ت می آوریم. اگر با 
همین وضعیت جلو برویم، 
تا چند سال آینده هیچ بعید 

نیست تئاتر تعطیل شود.

شهابمهربان،كارگرداننمایش»گورپلاس«درگفتوگوبا»وطنامروز«مطرحكرد
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